
Repný deň 2022

Pestovatelia cukrovej repy a producenti cukru sa stretli v Nových Sadoch na tradičnom repnom dni.

Repný deň v Nových Sadoch pri Nitre zorganizoval cukrovar v Trenčianskej Teplej – Považský cukor
spolu so Zväzom pestovateľov cukrovej repy Slovenska a PD Devio Nové Sady.

Pestovatelia a producenti si počas repného dňa, ktorý sa uskutočnil 24. mája, vypočuli aktuálne
informácie o stave porastov, očakávaných úrodách a možnostiach podpory zo strany ministerstva
pôdohospodárstva.

Úroda cukrovej repy sa zatiaľ ukazuje ako sľubná. Porasty na poliach pri Nových Sadoch boli zdravé,
súvislé, listová plocha sa zatiaľ vyvíja podľa očakávania. O konečnej úrode však, samozrejme,
rozhodne počasie, dostatok zrážok a nízky tlak chorôb a škodcov. Pestovatelia sú preto zatiaľ opatrní
v úvahách o možnej úrode. Repa totiž bude ešte dlho na poli. Napríklad teraz, začiatkom júna,
potrebuje už určite vlahu. Sucho hlásia z viacerých pestovateľských lokalít, nielen z Nových Sadov.  



Účastníci repného dňa si pozreli aj skúšobné políčka. Pestovatelia na nich zasiali rôzne odrody
cukrovej repy, na ktorých uplatnili aj viaceré druhy ochranných prípravkov.

Pestovatelia cukrovej repy v aktuálnej sezóne prepisujú nákladové položky pri pestovaní repy. Vplyv
vojny na Ukrajine a masívne zdražovanie vstupov a energií je citeľné aj pri produkcii tejto plodiny.
Podľa predsedu Zväzu pestovateľov cukrovej repy Róberta Kovácsa nárazovo počas roka stúpli ceny
umelých hnojív: „Kým vlani na jar stála močovina 400 eur za tonu, dnes platíme 1000 eur za tonu.
Fosforečné hnojivo sme kupovali za 500 eur za tonu, v súčasnosti sa ceny zdvihli na 1250 eur za
tonu“, dodal R. Kovács.



Účastníci repného dňa diskutovali aj o výške štátnej podpory pre cukrovú vertikálu. Podľa Michala
Abeloviča, predsedu Slovenského cukrovarníckeho spolku, je štátna podpora zásadná, pretože
kompenzuje aj geografické nevýhody: „Nachádzame sa v centrálnej Európe, je tu iná klíma než
v iných častiach EU. Ak by sme nemali systémovú a kontinuálnu štátnu pomoc pre odvetvie, tak by
natrvalo zanikol cukrovarnícky priemysel po nepretržitých 200 rokoch tejto výrobnej tradície. Toto
by sme si mali uvedomiť. Na Slovensku sme sebestační v rámci výroby potravín už len v produkcii
cukru. Musíme myslieť na to, obzvlášť v čase vojny u nášho suseda, aký dôležitý a strategický
priemysel tu máme“, uzavrel Michal Abelovič.  

 


